
Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 

 

8/2000. 

 

J e g y z ő k ö n y v 

 

Készült a Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 2000. június 27-dikén 

/kedd/ du. 14 órai kezdettel megtartott üléséről. 

 

Jelen vannak: 

 

Önkormányzat részéről: 

 

Németh Zoltán Felföldi László, Farkas Zoltán, Terbe Zoltán, Leány Benjámin, 

Kolompár Orbán, Valentovics István, Csomor Lajos, Feró Sándor, Nigrényi László Kiss 

Endre, Faludi Tamás, Dr. szabó Lajos, Tapolcai Pál képviselők, Kiss Károly 

polgármester (15 fő, 78,9 %). 4 képviselő később érkezik. 

 

Jelen vannak továbbá: 

 

Dr. Csávolszki László jegyző, Szarvas Tibor Szarvas Ker. Iroda képviselője, Bak Lajos 

Művelődési Központ igazgatója, Fürtön Ferencné, Törökné Gáspár Edit, Baranyi 

Mihály, Lakatos József, Béres László csoportvezetők. 

 

Polgármester köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy 15 képviselő jelen van, az ülés 

határozatképes, azt megnyitja. 

 

Javasolja, hogy a 3. napirend e) és f) pontját zárt ülésen tárgyalja a képviselő-testület, 

mivel ezen témák az Önkormányzat üzleti, gazdasági érdekét érinti. Javasolja továbbá, 

hogy 8. napirendként kerüljön a napirendek közé a „kistérségi SAPARD vidékfejlesztési 

program megvitatása” Terbe Zoltán kistérségi menedzser előterjesztésében. 

 

Kéri, aki egyetért a napirendekkel a módosításnak megfelelően, és a zárt ülés tartásával, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a napirendi javaslatot 11 

szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja. 

 

N a p i r e n d 

 

1./ Közérdekű kérdések, bejelentések 

 

2./ Család- és Intézményeket Segítő Csoport előterjesztései 

 

Előadó: Törökné Gáspár Edit csoportvezető 

 

a) Arany János Általános Iskola és a Széchenyi István Általános Iskola alapító 

okiratának módosítása 

b) Ütemterv a nevelési-oktatási intézmények kötelező (minimális) eszközeinek, 

felszereléseinek beszerzésére 2000-2003. augusztus 31-ig 



c) Beiskolázási támogatás 

d) Intézményi külön igények 

 

3./ Építési Csoportvezető előterjesztései 

 

Előadó: Béres László csoportvezető 

 

a) Lakossági járdaépítések támogatása 

b) Szeméttelepre föld behordása 

c) ÁFÉSZ kérelme parkoló létesítésére 

d) Szarvas Kereskedelmi és Mérnöki Iroda kérelme 

e) Felső-temető melletti terület hasznosítása 

 

4./ Belvízkárok támogatása 

 

Előadó: Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető 

 

5./ Kiskunmajsa város közoktatási feladat-ellátási, intézményhálózat – működtetési és 

fejlesztési terve (intézkedési terv) 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

6./ Költségvetési Bizottság előterjesztései 

 

Előadó: Csomor Lajos bizottsági elnök 

 

7./ …./2000. (….) Ktr-tervezet Kiskunmajsa város 2000. évi költségvetését megállapító 

1/2000. (II. 10.) Ktr. módosításáról 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

8./ Kistérségi SAPARD Vidékfejlesztési program megvitatása 

 

Előadó: Terbe Zoltán kistérségi menedzser 

 

9./ Szülőotthon hasznosítására javaslat 

 

Előadó: Csomor Lajos képviselő 

 

10./Egyebek 

 

a) Kisebbségi Önkormányzati iroda ideiglenes elhelyezése önkormányzati ingatlanban 

 

Előadó: Kolompár Orbán Kisebbségi Önkormányzat elnöke 

 

b) Óvodák nyári zárva tartása 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

 



c) Tájékoztató az Ipari Park-kak kapcsolatosan 

 

 Előadó: Dr. Csávolszki László jegyző 

  

      d) Szennyvíz pályázat ismételt benyújtása 

  

 Előadó: Dr. Csávolszki László jgyző 

  

 e) Volt laktanya hasznosítása 

  

 Előadó: Kiss Károly polgármester 

  

 1./ N a p i r e n d 

  

 Közérdekű kérdések és bejelentések 

  

 Farkas Zoltán képviselő a következőket mondja el: 

  

 Felhívom az állampolgárok figyelmét, hogy utcákon, tereken a rendet, tisztaságot 

őrizzék meg. Erre való törekvések vannak, de áttörés jellegű eredmény még nem született. 

Vannak szép részei a városnak, de az összkép nem kielégítő. A Petőfi Népe június elejei 

számából értesültem arról, hogy aki elmulassza lekaszálni a parlagfüvet az ingatlanáról 

akár l00.000,- forintra is megbüntethetik, vagy jelzálogjogot jegyeznek be az ingatlanra. 

Nagyon sok embernek okoz problémát a parlagfű bizonyos időszakokban, ezért kérem, 

hogy mindenki gondoskodjon ennek irtásáról. Kérem, hogy a médiákban kerüljön 

meghirdetésre, és az a személy aki ennek felügyelője ellenőrizze és járjon el. A nyár végén 

térjünk erre vissza, hogy mit sikerült elérni. 

  

 2./ N a p i r e n d 

  

 Család- és Intézményeket Segítő Csoport előterjesztései 

  

 Előadó: Törökné Gáspár Edit csoportvezető 

  

 (Előterjesztés írásban mellékelve) 

  

 a) Arany János Általános Iskola és a Széchenyi István Általános Iskola alapító   

okiratának módosítása 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

  

 Az előterjesztéssel kapcsolatos kérdés, észrevétel nincs. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az intézmények alapító 

okiratának módosításáról szóló előterjesztést 11 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – elfogadja, és meghozza a következő határozatot: 

  



  

  

 149/2000. sz. határozat 

 Arany János Általános Iskola és a 

 Széchenyi István Általános Iskola 

 alapító okiratának módosítása 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az Arany 

János Általános Iskola és a Széchenyi István Általános Iskola Alapító 

Okiratának módosítását az előterjesztés melléklete szerint elfogadja. 

  

 Előadó: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. július  

  

 b) Ütemterv a nevelési-oktatási intézmények kötelező (minimális) eszközeinek, 

felszerelésinek beszerzésére 2000-2003. augusztus 31-ig 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető a következőket mondja el: 

  

 Az Oktatási Bizottság azt javasolja, hogy a Zeneiskola, a Gimnázium és a Napsugár 

Óvoda beszerzési-felszerelési pótigénye is kerüljön bele a pályázati anyagba úgy, hogy 10 

százalék pályázati alapot biztosítson rá az Önkormányzat. Amennyiben nem nyer a 

pályázat, úgy az intézmények kapják meg a pótelőirányzat teljes összegét. Hogy ez 

biztosított legyen javasolja a Költségvetési Bizottság a 90 százalékot céltartalékba 

helyezni. 

  

 Mivel több hozzászólás nincs, Polgármester kéri a jelenlévőket, aki elfogadja az 

előterjesztést, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az eszköz- és felszerelések 

beszerzéséről szóló előterjesztést 11 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 

elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 150/2000. sz. határozat 

 Ütemterv a nevelési-oktatási intézmények 

 kötelező (minimális) eszközeinek, felszereléseinek 

 beszerzésére 2000-2003. augusztus 31-ig 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a 

nevelési-oktatási intézmények kötelező (minimális) eszközeinek, 

felszereléseinek négy költségvetési évre bontott ütemtervét az előterjesztés 



mellékletében foglaltak szerint elfogadja. A pályázathoz szükséges 10 

százalékos önerőt biztosítja. 

 Egyetért azzal, hogy a Zeneiskola, a Dózsa György Gimnázium, 

Idegenfogalmi Szakközépiskola és Kollégium, valamint a Napsugár Óvoda 

pótigénye beépítésre kerüljön a pályázati anyagba. Amennyiben a pályázat 

nem lesz sikeres, úgy az intézmények kapják meg a pótelőirányzat teljes 

összegét. Ennek fedezete az éves költségvetésben módosított 

előirányzatként meghatározott céltartalék. 

  

 Felhatalmazza a Polgármestert a fenntartói támogató nyilatkozat 

aláírására. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. augusztus 10. 

  

 c) Beiskolázási támogatás 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos javaslataikat 

mondják el. 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető Csomor Lajos Költségvetési Bizottság 

elnöke távollétében elmondja, hogy a Bizottság támogatja az Oktatási Bizottság javaslatát. 

  

 Mivel több hozzászólás nincs, Polgármester kéri, aki elfogadja az előterjesztést, 

kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a beiskolázási támogatásról 

szóló előterjesztést 11 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 

meghozza az alábbi határozatot: 

  

 151/2000. sz. határozat 

 Beiskolázási támogatás 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 

beiskolázási támogatást nyújt mindazon Kiskunmajsán állandó bejelentett 

lakcímmel rendelkező részére, aki a döntés időpontjában és a 

kifizetésnapján is helyi állandó lakcímmel rendelkezik. 

 A támogatás összege: 

 általános iskolai tanulók részére    2.000,- 

Ft/fő 

 középiskolai, szakmunkás tanulók részére 

 nappali tagozaton      3.000,- 

Ft/fő 

  

  egyetemi, főiskolai hallgatók részére   4.000,- 

Ft/fő 



  /nappali tagozaton / 

  zeneiskolai tanulók részére         150,- 

Ft/fő. 

  

 A gimnáziumi, az általános iskolai, a zeneiskolai tanulók a 

beiskolázási támogatást az iskolákban kapják meg, a többi tanulóé – 

iskolalátogatási igazolás alapján – a Polgármesteri Hivatal pénztárában kerül 

kifizetésre. A támogatási összeg iránti igényt 2000. szeptember l-jétől 

október 20-ig lehet benyújtani. E döntést az Új Kun-Majsa újság augusztusi 

számaiban meg kell jelentetni. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. október 20. 

  

 d) Intézményi külön igények 

  

 Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium  

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy kérdéseiket, javaslataikat mondják el. 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság a Gimnázium részére javasol poroltó készülékre és az ágyak 

javítására 100.000,- Ft-ot. Javasolja továbbá, hogy a Gimnázium egy dolgozója nyugdíjba 

ment és a költségek fedezetére pótelőirányzatot biztosítson az Önkormányzat, mely 

739.700,- Ft. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért a Bizottság javaslatával, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (11 igen szavazat) 

  

 Egressy Béni Zeneiskola 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság javasolja hangszerbeszerzés a pályázatban tenni 300.000,- 

Ft-ot. 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért a javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 

  

 (11 igen szavazat) 

  

 Napsugár Óvoda 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető a következőket mondja el: 

  



 A Költségvetési Bizottság az Óvoda részére a beszerzést-felszerelést a pályázatba 

javasolja beletenni, az 500.000,- Ft-ot pedig textília beszerzésre javasolja biztosítani az 

intézmény részére. 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért a Bizottság javaslatával, kézfeltartással szavazzon. 

  

 (11 igen szavazat) 

  

 Arany János Általános Iskola 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési bizottság támogatja az Oktatási Bizottság javaslatát. 

  

  

  

  

  

 Széchenyi István Általános Iskola 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság javaslata az Oktatási Bizottságéval ellentétben, hogy 9 havi 

igazgató-helyettesi pótlékot kapjon meg az intézmény, és 2000. szeptember l-től az 

Oktatási törvényben kötelezően előírt igazgató-helyettesek legyenek alkalmazva. 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért a Költségvetési Bizottság javaslatával, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (11 igen szavazat) 

  

 Sportcsarnok pótigénye 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető hozzáfűzi: 

  

 A Költségvetési Bizottság szék és fogas beszerzésére 80.000,- Ft-ot javasol. 

  

 Polgármester szavazásra teszi a módosítást, és kéri aki azzal egyetért, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (11 igen szavazat) 

  

 Szent Gellért Katolikus Általános Iskola 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság nem támogatja a táborozáshoz való hozzájárulást. 

  



 (1 képviselő megérkezik) 

  

 Farkas Zoltán Oktatási Bizottság elnöke megjegyzi: 

  

 A megállapodás alapján jogosnak tartom, hogy nem javasolja a Költségvetési 

Bizottság, de ennek az a következménye, hogy ezek a pedagógusok más pedagógusokhoz 

hasonlóan nem részesülnek kedvezményben. Javasolom, hogy ebben az egy esetben 

tegyünk kivételt és adjuk meg a támogatást, mint más intézményeknek. 

  

 Kiss Károly polgármester a módosító javaslatot teszi szavazásra, és kéri aki azt 

elfogadja, kézfeltartással szavazzon. 

  

 (6 igen szavazat, 1 ellenszavazat, 5 tartózkodás) 

  

 Polgármester megállapítja, hogy a módosító javaslat nem kapta meg a kellő szavazatot, 

ezért szavazásra teszi a Költségvetési Bizottság javaslatát, melyet a képviselő-testület 5 

igen szavazattal, 3 ellenszavazattal, 4 tartózkodással támogat. 

  

  

  

 Dr. Csávolszki László jegyző megjegyzi: 

  

 Nem hozott döntést az Önkormányzat, de el sem utasította a kérést. 

  

 Kiss Károly polgármester javasolja, hogy a nyári szünet utáni testületi ülésre a 

Költségvetési Bizottság foglalkozzon a kérelemmel, és alakítsa ki véleményét. Aki e 

javaslattal egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a táborozáshoz való 

hozzájárulásról szóló javaslatot 12 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 

elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 152/2000. sz. határozat 

 Katolikus Általános Iskola pedagógusai 

 részére táborozási hozzájárulás 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete megbízza 

a Költségvetési Bizottságot, hogy a soron következő testületi ülésre alakítsa 

ki állásfoglalását, az Önkormányzat tudja-e támogatni a Katolikus Iskolát a 

táborozásban közreműködő pedagógusok önkormányzati szintű anyagi 

elismerése céljából. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

                Csomor Lajos bizottsági elnök 

 Határidő: 2000. augusztus 30. 

  



 Dr. Kiss Tibor kollegális vezető kérelme 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság az ügyeleti díjak 8,25 százalékos emelését javasolja, 

ellentétben az Oktatási Bizottság által javasolt emeléssel szemben. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért a Költségvetési Bizottság javaslatával, 

kézfeltartással szavazzon. 

  

 (12 igen szavazat) 

  

 Dr. Kiss Tibor kérelme a háziorvosok nevében 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja, hogy a Költségvetési 

Bizottság nem tudta letárgyalni, mivel az igény nem került benyújtásra. 

  

 Kiss Károly polgármester javasolja, ha az igény benyújtásra kerül foglalkozzon vele a 

Bizottság. Kéri aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete Dr. Kiss Tibor kérelméről 

szóló előterjesztést az elhangzottak alapján 12 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – elfogadja, és meghozza a következő határozatot: 

  

 153/2000. sz. határozat 

 Dr. Kiss Tibor kérelme a háziorvosok 

 nevében 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete megbízza 

a Költségvetési Bizottságot amennyiben az orvosok részletesen kimunkálva 

benyújtják az alapfelszerelések felújítására vonatkozó igényüket, azt 

követően alakítsa ki állásfoglalását és terjessze a képviselő-testület elé. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

          Csomor Lajos bizottsági elnök 

 Határidő: 2000. augusztus 30. 

  

 Dr. Szabó Tamás reumatológus szakorvos kérelme 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság nem támogatja az Oktatási Bizottság javaslatát, helyette a 

8,25 százalékos emelést javasolja. 

  

 Polgármester kéri aki egyetért a Költségvetési Bizottság javaslatával, kézfeltartással 

szavazzon. 



  

 (12 igen szavazat) 

  

 „Barátság” Egyesített Szociális Intézmény külön igényei 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető az alábbiakat mondja el: 

  

 A Költségvetési Bizottság fenntartási többletkiadásokra 1.857.000,- forintot, automata 

mosógép vásárlásra 90.000,- forintot, gőzölős vasalóra 70.000,- forintot, főzőzsámolyra 

103.000,- forintot, 10 db éjjeliszekrény beszerzésre 500.000,- forintot és 10 db ágy 

vásárlására 300.000,- forintot javasol biztosítani. 

  

 A Gyermekjóléti Szolgálat részére, mivel új feladatként indult , ezért nem lehetett 

felmérni a kiadásokat, de most már azok ismeretében 135.000,-forint pótelőirányzat 

biztosítását javasolja a Költségvetési Bizottság. 

  

 Jelezte az Intézmény Igazgatója, hogy a főzőüst további javítása nem lehetséges, ezért 

javasolja a Bizottság, hogy 1.000.000,- forint kerüljön céltartalékba e célra, hogy újabb 

meghibásodás esetén azonnali beszerzéssel intézkedni lehessen. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri a képviselő-testületet, aki egyetért a pótelőirányzatok 

biztosításával, kézfeltartással szavazzon. 

  

 (12 igen szavazat) 

  

 Könyvtár külön igényei 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság dokumentum beszerzésre javasol 1.000.000,- forintot, és 

számítógépes program vásárlására 37.000,- forintot. 

  

 Polgármester szavazásra teszi a Költségvetési Bizottság javaslatát, és kéri aki azzal 

egyetért kézfeltartással szavazzon. 

  

 (12 igen szavazat) 

  

 Művelődési Központ külön igényei 

  

 Valentovics István képviselő kérdezi: 

  

 Miért nem került ebben az évben megszervezésre a juniális közalkalmazotti 

rendezvény? 

  

 Farkas Zoltán képviselő hozzáfűzi: 

  

 Már tavaly is jeleztem, hogy az időpont nem igazán jó a rendezvény megtartására, mert 

ebben időben tanévzáró értekezletek vannak. Véleményem szerint tavaly sem járt sikerrel. 



  

 Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

  

 A Művelődési Bizottságon belül az a vélemény alakult ki, hogy azért nem sikeres ez a 

rendezvény, mert több pénz kellene hozzá és más forrásból nem próbálnak az illetékesek 

pénzhez jutni. Csak az Önkormányzat szerény keretei között tudják megrendezni. 

  

 Valentovics István képviselő felveti: 

  

 A Nyomda felemelte az újság nyomdai költségét. Az előterjesztésben 279.000,- forint 

szerepel, a Költségvetési Bizottság viszont csak 10 százalékos emelést javasol. Hogyan 

kell ezt érteni? 

  

 Bak Lajos Művelődési Központ igazgatója elmondja: 

  

 A Nyomda kérelmében 20 százalék szerepelt, mivel 1998. júliusa óta nem emelt árat. 

Viszont a papírárak emelkedtek. Ezzel szemben a Költségvetési Bizottság 10 százalék 

emelést javasol, ami 139.000,- forint. Én azt javasolom, hogy le kell ülni tárgyalni, de 

mivel most a II. félév lesz nemsokára és a 20 százalék egész évre vonatkozott volna, de ha 

most megkapjuk a 139.000,- forintot ez fedezi a II. félévi nyomdai költségeket teljes 

egészében. 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

 A Költségvetési Bizottság a Majsa újság nyomdai költségeire 10 százalékos 

pótelőirányzatot javasol, ezen kívül megtárgyalta a Millenniumi Bizottsággal együtt a 

gyermekrajz pályázat  

  

 díjazását, melyre 40.000,- forintot, a fotópályázatra pedig 80.000,- forintot javasol 

biztosítani.  

  

 Faludi Tamás képviselő kérdezi: 

  

 Mi a fedezete a pótelőirányzatoknak? 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 Az összes pótelőirányzat, amit javasol a Költségvetési Bizottság megadni 14.262.600,- 

Ft. Ebből pályázati alap volt maradványként, melyet a 7. számú melléklet tartalmazza, a 

rendeletben 5.4428.000,- forint, a Szociális Otthonnál alaptevékenység bevétele 

3.563.000,- forint, mely a gondozási díj emelésből képződött, ezen kívül a Szociális 

Otthonnak van átvett pénzeszköze 2.132.000,- forint, 7 dolgozó bérére pályázatot 

nyújtottunk be, de az intézményvezető ezen dolgozók bérét és járulékait a 2000. évi 

költségvetésben megtervezte, így ezen pályázati pénzeszköz felhasználható 

pótelőirányzatok fedezetére, mely szabad pénzeszköz. Bérfejlesztési maradvány 

3.139.000,- forint.  

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért a pótelőirányzatok biztosításával, 

kézfeltartással szavazzon. 



  

 (12 igen szavazat) 

  

 Elmondja, hogy az előzőekben megszavazott tételek a költségvetési rendeletbe 

beépítésre került. 

  

 A képviselő-testület az elhangzottakat tudomásul veszi. 

  

 3./ N a p i r e n d 

  

      Építési Csoportvezető előterjesztései 

  

      Előadó: Béres László csoportvezető 

  

     /Előterjesztés írásban mellékelve / 

  

     a) Lakossági járdaépítések támogatása 

  

         Béres László csoportvezető a következőket mondja el: 

  A Költségvetési Bizottság 500.000,- forintot javasol tudomásom szerint járdaépítésre, 

ezért a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság úgy foglalt állást, hogy 

amennyiben 1 millió forintnál kevesebb pénz kerül elfogadásra, csak a lakossági 

járdaépítések kerüljenek támogatásra. 

  

 Kolompár Orbán képviselő javasolja: 

  

 A járdaépítés kapcsán azoknak az utcáknak előnyt kellene élvezniük, melyekben nincs 

kövesút.  

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért az előterjesztéssel a módosítással együtt, 

kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a lakossági járdaépítésről 

szóló előterjesztést 11 szavazattal – 1 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – elfogadja, és 

meghozza az alábbi határozatot: 

  

 154/2000. sz. határozat 

 Lakossági járdaépítések támogatása 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete  

  

 a lakótelkek előtti járdaépítések támogatására 500.000,- Ft-ot 

biztosít. a támogatás mértéke 600, Ft/m
2
.  

 Megbízza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a lakosságot a helyi 

újságban tájékoztassa a járdaépítési támogatás feltételeiről, az igényeket 



2000. július 3-ától kezdődően vegye nyilvántartásba és az előterjesztéssel 

összhangban  állóan a járdaépítési programot bonyolítsa le. 

  

 Az 500.000,- forintos járdaépítési keretből  Máté és Máté Cukrászati 

és Kereskedelmi Kft által a Hősök tere 1. sz. cukrászda előtt megépített 

járdára, és Pély András és Ricz László által a Fő u. 83. és 85. sz. ingatlanok 

előtt megépített járdára támogatást nem biztosít. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. október 31. 

  

 b) Szeméttelepre föld behordása 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy kérdéseiket, javaslataikat mondják el. 

  

 Fürtön Ferencné gazdálkodási csoportvezető elmondja: 

  

 A Költségvetési Bizottság 200 m
3
 föld behordását javasolja a szeméttelepre, melynek 

bekerülési költsége 67.200,-. Ft. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért a 200 m
3
 föld behordásával, melynek 

bekerülési költsége 67.200,- forint, és ezen összeg beépítésre kerül a rendeletbe, 

kézfeltartással szavazzon. 

  

 (12 igen szavazat) 

  

 c) Áfész kérelme parkoló kialakítására 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

  

 Kérdés, észrevétel nincs. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az Áfész kérelméről szóló 

előterjesztést 12 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza 

az alábbi határozatot: 

  

 155/2000. sz. határozat 

 Áfész kérelme parkoló kialakítására 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város önkormányzatának képviselő-testülete 

tulajdonosként engedélyezi az ÁFÉSZ részére a Csendes közben 

kialakítandó üzletekhez 2-3 db parkoló kiépítését a zárda utcában. 

  

 A parkoló megépítése engedélyezett terv szerint történhet. 

  



 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. augusztus 30. 

  

 d) Szarvas Kereskedelmi és Mérnöki Iroda kérelme 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy véleményüket, javaslataikat mondják el. 

  

 Szarvas Tibor a Mérnöki Iroda képviseletében a következőket mondja el: 

  

 Nem kaptam meghívást a bizottsági egyeztetésre, és meglepően tapasztaltam a 

határozati javaslatot, mely véleményem szerint nem jó. Elsődlegesen azért rossz, mert a 

nyeles háromszögnek az a része, amely a strandhoz van közelebb belenyúlik az útba, ahol 

az aszfalt útnak vége van. Nem stimmel a m
2
 összeg sem, ezért kérem, hogy a téma 

tárgyalását napolják el a következő testületi ülésre. Én akkorra fel fogok készülni, és 

különböző lehetőségekkel állok Önök elé. 

  

 Korábban Önök 600,- Ft/m
2
-es áron értékesítették a közművesített telkeket, ezt túl 

soknak tartom. Kérem, hogy a következő Költségvetési bizottsági ülésre kapjak meghívást.  

  

 Kiss Endre képviselő hozzáfűzi: 

  

 A helyszínt nem tekintettük meg, így én is kérem a téma elnapolását. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri, hogy a nyári szünet utáni ülésre a témát készítse elő a 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság és kerüljön ismételten előterjesztésre. 

 Aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Szarvas Kereskedelmi 

Iroda kérelméről szóló előterjesztést a javaslatnak megfelelően 12 szavazattal – 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza a következő határozatot: 

  

  

  

  

  

 156/2000. sz. határozat 

 Szarvas Kereskedelmi és Mérnöki 

 Iroda kérelme 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a vitában 

elhangzottakra figyelemmel megbízza a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottságot, hogy a helyszíni szemle után a soron 

következő testületi ülésre tegyen újabb előterjesztést a képviselő-testület elé. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

               Kiss Endre bizottsági elnök 



 Határidő: 2000. augusztus 30. 

  

 e) Felső temető melletti terület használata 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy kérdéseiket, észrevételeiket mondják el. 

  

 Kérdés, vélemény nincs. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Felső-temető melletti 

terület használatáról szóló előterjesztést 12 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 157/2000. sz. határozat 

 Felső-temető melletti terület 

 használata 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Felső-

temető előtti területen parkolásra alkalmas hely kialakítását rendeli el. a 

munkálatok elvégzésével a Városgazdálkodási Intézményt bízza meg. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. szeptember 30. 

  

 f) Nagy Lajos utca 16. számú ingatlannál telek kiegészítés 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket,    

észrevételeiket tegyék meg. 

  

 Az előterjesztéssel kapcsolatos kérdés, észrevétel nincs. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Nagy Lajos utca 16. 

számú ingatlannál telek kiegészítésről szóló előterjesztést 12 szavazattal – ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza a következő határozatot: 

  

  

 158/2000. sz. határozat 

 Nagy Lajos utca 16. számú 

 ingatlannál telek kiegészítés 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 

kivonja a közterületből az értékesíteni kívánt kb. 20 m
2
 területet a 90 

hrsz-ú ingatlan Nagy Lajos utca oldalán, és eladja Lukács Zoltán 

részére 200,- Ft/m
2
-es áron, mivel városképi szempontból indokolt. 

  



 Az adás-vétellel és a kiméretéssel kapcsolatos költségek a 

vevőt terhelik. 

 A képviselő-testület az adás-vételi szerződés megkötésével a 

Polgármestert bízza meg. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. szeptember 30. 

  

 4./ N a p i r e n d 

  

 Belvízkárok támogatása 

  

 Előadó: Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető 

 /Előterjesztés írásban mellékelve / 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket tegyék meg. 

  

 Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető kiegészítésként elmondja: 

  

 A képviselő-testület korábban egy alapot különített el erre a célra, hogy ebből kerüljön 

kifizetésre a támogatás. Az egyedi határozatok az előterjesztés mellékletét képezik. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért az előterjesztéssel, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a belvízkárok támogatásáról 

szóló előterjesztést 12 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 

meghozz az alábbi határozatokat: 

  

 159-172/2000.. sz. határozatok 

 Belvízkárok támogatása 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a 

14/2000. /V. 31./ Ktr. értelmében belvízkárosodás miatti kérelmek 

ügyében meghozta 

 döntését és az előterjesztés mellékleteiben jogosultak szerint 

határozott. 

  

 A megállapodás megkötésével a Polgármestert bízza 

meg. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. július 30. 

  

 /Egy képviselő megérkezik/ 



  

 5./ N a p i r e n d 

  

 Kiskunmajsa város közoktatási feladat-ellátási, intézményhálózat-működtetési és 

fejlesztési terve /intézkedési terv/ 

  

 Előadó: Kiss Károly polgármester 

  

 /Előterjesztés írásban mellékelve/ 

  

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

  

 Kolompár Orbán képviselő javasolja: 

  

 Ebbe az intézkedési tervbe a cigány gyermekek előkészítő osztályának bevezetését bele 

kellene fogalmazni. 

   

 Törökné Gáspár Edit csoportvezető elmondja: 

  

 A 4. pont 4.1-es pontjának /4/ bekezdésében ez a dolog megfogalmazódik. 

  

 Farkas Zoltán képviselő a következőket mondja el: 

  

 Minden képviselőnek kiküldtünk egy igényfelmérő lapot, hogy mit vegyünk bele az 

intézkedési tervbe. Ez az anyag nem konkrétan az iskola pedagógiai programja. Ha ezt 

elfogadja az Önkormányzat, kinyilvánítja azt, hogy célja lesz a fejlesztő, felzárkóztató 

programokat és a cigány származású gyermekek iskolázottsági szintjének emelését első 

helyen tartja fontosnak. 

  

 Mivel több hozzászólás nincs, Polgármester kéri a képviselő-testületet, aki elfogadja 

az előterjesztést, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az intézkedési tervről szóló 

előterjesztést 13 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza 

a következő határozatot: 

 173/2000. sz. határozat 

 Kiskunmajsa város közoktatási feladat-ellátási 

 intézményhálózat-működtetési és fejlesztési  

 terve (intézkedési terv) 

 H a t á r o z a t 

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a 

Közoktatási törvény által előírt kötelezettség alapján elfogadja Kiskunmajsa 

város közoktatási feladat-ellátási, intézményhálózat-működtetési és 

fejlesztési tervét. 

 Felhatalmazza a Polgármestert és az illetékes Bizottságot, hogy az 

intézkedési tervet az abban foglaltak alapján valósítsa meg. 

  



 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: értelem szerint 

  

  

 6./ N a p i r e n d 

  

 Költségvetési Bizottság előterjesztése 

  

 Előadó: Csomor Lajos bizottsági elnök 

  

 (Előterjesztés írásban mellékelve) 

  

 Sportcsarnok üzemeltetése 

  

 Csomor Lajos bizottsági elnök kiegészítésként elmondja: 

  

 Módosításra van szükség, mert bizottsági ülésen nem úgy hangzott el a dolog, ahogyan   

az előterjesztésben szerepel. A sportszervezői feladatokkal megbízott személynek június 

30-dikával lejár a szerződése, és a javaslat az, hogy ez a feladat a továbbiakban a 

Széchenyi István Általános Iskolához tartozzon. . Ha az intézményvezetőnek szüksége lesz 

külön álláshelyre majd jelzi. 

  

 Polgármester szavazásra teszi a javaslatot és kéri, aki azt elfogadja, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város önkormányzatának képviselő-testülete a sportcsarnok 

üzemeltetéséről szóló előterjesztést 11 szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás 

mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 174/2000. sz. határozat 

 Sportcsarnok üzemeltetése 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 

tudomásul veszi, hogy a sportszervező megbízási jogviszonya 2000. 

június 30-dikával lejár. A jövőre vonatkozóan ezen feladat ellátását 

figyelemmel arra, hogy a feladat az intézmény költségvetésében 

rendelkezésre áll, a Széchenyi István Általános Iskola hatáskörébe 

utalja. A megbízásos jogviszonyra tekintettel létszámot nem biztosít. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

    Nagy András intézményvezető 

 Határidő: 2000. június 30. 

  

  

  

  



 Bölcsőde részére ruhabeszerzés 

  

 Polgármester kéri aki egyetért azzal, hogy a Bölcsőde részére 390.000,- forint kerüljön 

ruhabeszerzésre, kézfeltartással szavazzon. 

  

 (13 igen szavazat) 

  

 Városgazdálkodási Intézmény kérelme 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért az intézmény kérelmével, kézfeltartással szavazzon 

  

 (13 igen szavazat) 

  

 Számítógépes program felügyelet 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért a felügyeleti díj megfizetésével, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (13 igen szavazat) 

  

 Idegenforgalmi adó beszedés hatékonyabbá tétele 

  

 Csomor Lajos bizottsági elnök elmondja: 

  

 A Vállalkozási és Idegenforgalmi Bizottság is javasolja, hogy az idegenforgalmi adó 

beszedésének hatékonyabbá tétele érdekében szükséges egy digitális fényképező gép 

beszerzése, valamint tolmács alkalmazása. E két dolog vonzata 200.000,- forint, melyet 

javasol a Költségvetési Bizottság is biztosítani. 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért a 200.000,- forint pótelőirányzat biztosításával, 

kézfeltartással szavazzon. 

  

 (13 igen szavazat) 

  

 Reprezentációs keret megemelése 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért az 500.000,- forintos keret biztosításával, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (13 igen szavazat) 

  

 Majsa Napok megszervezésére fedezet biztosítása 

  

 Polgármester kéri, aki egyetért a 3.000.000,- forint biztosításával, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (12 igen szavazat, 1 tartózkodás) 

 Kiskunmajsa SE Lovas Szakosztály kérelme 



  

 Valentovics István képviselő javasol 

  

 200.000,- forintot biztosítsunk a „B” kategóriás válogatott versenyhez. 

  

 Kiss Károly polgármester kéri, aki a módosító javaslattal ért egyet, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

 (8 igen szavazat, 5 tartózkodás) 

  

 Ezek után Polgármester elmondja, hogy e napirenden belül megszavazott tételek a 

költségvetési rendeletbe beépítésre kerülnek 

  

 Az elhangzottakkal a képviselő-testület egyhangúlag egyetért. 

  

 7./ N a p i r e n d 

  

 .…/2000. (….) Ktr-tervezet Kiskunmajsa város 2000. évi költségvetését 

megállapító 1/2000. (II. 10.) Ktr. módosításáról 

  

 Előadó: Kiss Károly polgármester 

  

 /Előterjesztés írásban mellékelve/ 

  

 Polgármester kéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket tegyék meg, majd elmondja, hogy előzőekben már megszavazott tételekkel 

együtt fogadja el az előterjesztést. 

  

 Az előterjesztéssel kapcsolatos kérdés, észrevétel nincs. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztést 13 

szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és megalkotja az alábbi 

rendeletét: 

  

 

 

KISKUNMAJSA VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 

 

20 / 2000.(……)  Ktr. 

 

 

az Önkormányzat 2000.évi költségvetését megállapító 

1/2000. (II.10.) Ktr.  módosításáról 

 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról 

szóló 1990. évi LXV. tv.  16. §-a valamint az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 

tv. 74. § (1)  bekezdése,  valamint  a  217/1998.(XII.30.)  Korm.számú  rendelet  53.  §.  (1)  

bekezdése 



alapján  - az 1/2000. (II.10.) Ktr. (továbbiakban: R) módosítására az alábbi rendeletet 

alkotja. 

 

 

1. §. 

 

A R. 2. §. (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

(2)   A  Képviselő-testület a  Polgármesteri  Hivatal , az  Intézmények  és  a  Kisebbségi      

Önkormányzat együttes 2000. évi  költségvetésének 

 

bevételi és kiadási 

fő összegét 1.277 054,8 ezer Ft-ban 

 

ezen belül: 

 

- a személyi jellegű kiadást   393.474,5 ezer Ft-ban, 

- a munkáltatót terhelő járulékot   158.784,9 ezer Ft-ban, 

- a dologi jellegű kiadásokat   291.835,8 ezer Ft-ban, 

- az ellátottak pénzbeni juttatását          655,0 ezer Ft-ban, 

- a speciális célú támogatást   195.635,9 ezer Ft-ban, 

- a hiteltörlesztést          700,0 ezer Ft-ban, 

- a pénzeszköz átadásokat       2.733,0 ezer Ft-ban, 

- felhalmozási kiadásokat   159.637,9 ezer Ft-ban, 

  =ebből felújítási kiadásokat     20.790,8 ezer Ft-ban, 

- a céltartalékot     69.277,8 ezer Ft-ban, 

- az általános tartalékot       4.320,0 ezer Ft-ban, 

 

állapítja meg. 

 

Az Önkormányzat az éves átlagos statisztikai állományi létszámot 440 főben, a 2000. évi 

költségvetési létszámkeretet 452 főben határozza meg.  

 

 

2. § 

 

A R. 3. § 2. számú melléklete helyébe e rendelet 2. számú táblázata lép. 

 

3. § 

 

A R. 4. § 2/ a.,és 2/ b. számú melléklete helyébe e rendelet 2/ a és 2/ b számú táblázata lép. 

 

4. § 

 

A R. 5.§ 3. számú melléklete helyébe e rendelet 3. számú táblázata lép. 

 

5. § 

 

A R. 6. § 4. számú melléklete helyébe e rendelet 4. számú táblázata lép. 

 



6. § 

 

 

A R. 8. § 6. számú melléklete helyébe e rendelet 6. számú táblázata lép. 

 

7. § 

 

A R. 9. § 7. számú melléklete helyébe e rendelet 7. számú táblázata lép. 

 

Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 

A rendelet kihirdetéséről a Jegyző gondoskodik. 

 

 Ezt követően Polgármester szünetet jelent be. 

  

 /két képviselő megérkezik/ 

  

 8./ N a p i r e n d 

  

 Kistérségi SAPARD vidékfejlesztési program megtárgyalása 

  

 Előadó: Terbe Zoltán képviselő 

  

 /Szóbeli előterjesztés/ 

  

 Terbe Zoltán képviselő a következőket mondja el: 

  

 Korábban már foglalkoztunk a kiskunmajsai kistérség SAPARD programjával és 

akkor kifejtettem, hogy a helyzetfeltárási munkák után a gesztor szerződést kötött a 

FVM-mel, melynek kapcsán a minisztérium pénzt biztosított a munka elvégzéséhez. A 

második munkafázis címe a kistérség stratégiai programjának elkészítése, mely 

elkészült és a képviselő-testület tagjai megkapták. Kérem tegyenek fel ezzel 

kapcsolatosan kérdést. 

  

 Dr. Szabó Lajos képviselő kérdezi: 

  

 Az anyag végén olvasható, hogy milyen megbeszélések lettek megszervezve, de én 

úgy tapasztaltam, hogy szerény volt az érdeklődés. Minek tudható ez be? 

  

 Terbe Zoltán képviselő válaszában elmondja: 

  

 Véleményem szerint nem volt szerény az érdeklődés, és itt szeretném megköszönni 

mindenkinek, akik gondolatukkal, véleményükkel hozzájárultak a program 

készítéséhez. Hogy ilyen volt az érdeklődés annak tudható be, hogy a 

magángazdálkodók részére akkor kellett szervezni a fórumot, amikor a legtöbb munka 

volt. Éppen ezért részükre négy fórumot tartottunk. Az is befolyásolta a fórumok 

látogatottságát, hogy a helyzetfeltárás készítésénél már az emberek megfogalmazták 

azokat a gondolatokat, melyek belekerültek a programba. Nem voltak eredménytelenek 

a beszélgetések. 

  



 Valentovics István képviselő kérdezi: 

  

 Az adófizetők pénzéből mintegy 4 millió forintot fektetett a kistérség ebbe a 

programba, melyből 2 millió haszon lett pályázatok útján. Ez igen rossz arány, mi 

várható ezek után? 

  

 Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

  

 Az FNM eddig a munkák támogatására 3,4 millió forintot juttatott. A Bács-Kiskun 

Megyei Területfejlesztési Tanácstól 3 millió forintot kaptunk és települések 1,2 milliót 

adta össze, mely összesen 7,6 millió forint. Ez áll rendelkezésre. Ehhez még hozzájön 

az a pénz, amit az operatív programok elkészítésére fog nyújtani a FVM. Országosan ez 

a legkisebb összeg, mivel Majsa az egyik legkisebb kistérség az országban. A teljes 

összeg nem lett elköltve, az a gesztor számláján van, mellyel más célokat is meg lehet 

valósítani. 

  

 A stratégiai program akkor kerül elfogadásra, ha a szükséges mellékletek 

megvannak, ezek között szerepelni kell a kistérség önkormányzatainak elfogadó 

határozata. Kérem, hogy a képviselő-testület fogadja el a programot. 

  

 Mivel több hozzászólás nincs, Polgármester kéri a jelenlévőket, hogy aki elfogadja 

a stratégiai programot, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város önkormányzatának képviselő-testülete a kistérségi SAPARD 

vidékfejlesztési programról szóló előterjesztést 15 szavazattal – ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 175/2000. sz. határozat 

 Kistérségi SAPARD vidékfejlesztési 

 program megtárgyalása 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az 

előterjesztés mellékletében foglaltak szerint elfogadja a Kistérségi 

SAPARD Vidékfejlesztési programot. 

 Felkéri a város Polgármestert és a Kistérség menedzserét segítse elő 

a program realizálódását és minden fontosabb eseményről a képviselő-

testületet tájékoztassák. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

       Terbe Zoltán kistérségi menedzser 

 Határidő: 2000. november 30., a képviselő-testület tájékoztatására. 

  

 9./ N a p i r e n d 

  

 Szülőotthon hasznosítására javaslat 

  



 Előadó: Csomor Lajos képviselő (Dr. Miskéri János távollétében) 

  

 (Előterjesztés írásban mellékelve) 

  

 Csomor Lajos képviselő kiegészítésként elmondja: 

  

 Költségvetési bizottsági ülésen is téma volt a szülőotthon hasznosítása. Igaz a 

bizottság semmiféle előterjesztést nem tett ez ügyben, így megkértük Dósai  Imre 

alpolgármesterurat, hogy foglalja össze az eddig történteket. 1999-ben az orvosi ügyelet 

kialakítására elnyerünk 7 millió forintot, melyhez az önkormányzat megszavazta a 4 

millió forint önerőt, és ennek a pénznek a felhasználásáról kellene dönteni. El kellene 

indítani a beruházási munkákat, nehogy  vissza kellejen fizetni a pénzt. Három 

alternatívát sorakoztatott fel Dósai úr- és amennyiben szavazásra kerül sor, én az első 

javaslatot támogatom. Úgy tudom, hogy Jegyző úrhoz felettes szervektől olyan 

információ futott el, hogy esetleg az OMSZ ezt az épületet megvásárolná. 

Bizonytalannak látom, hogy saját kockázatunkra elvégezzünk egy ilyen fejlesztést, mely 

30-40 millió forint is lehet, és ennek későbbi megtérülését telefon ígérgetések alapján 

nem látom biztosítottnak. A visszafizetéssel viszont nem értek egyet. 

  

 Valentovics István képviselő hozzáfűzi: 

  

 Legutóbbi ülésen arról volt szó, hogy tisztázni kellene a 7 millió forint sorsát. 

Csomor képviselő őr kérte Jegyző urat, hogy nézzen ennek utána. Kérdezem van-e 

ebben a dologban érdemi válasz, vissza kell-e fizetni a pénzt vagy nem. Jegyző úr 

folytatott-e tárgyalásokat ez ügyben? Alpolgármester őr azonnali döntést sürget, de 

előtte tisztán kell látni. 

  

 Dr. Csávolszki László jegyző a következőket mondja el: 

  

 Tiszta képet még nem tudtam kapni, hiába kerestem az illetékeseket, nem voltak 

megtalálhatók. Akivel konkrétan tudtam beszélni az OMSZ-nál osztályvezetői 

beosztásban dolgozott. Ő elmondta, hogy az Országos Mentőszolgálat ez évi tervében 

nincs benne a kiskunmajsai mentőállomás, ez egy több évre szóló program, amelyben 

szerepel a majsai mentőállomás kiépítése is, de hogy melyik évben arra nem kívánt 

érdemi választ adni. Időközben külföldre utaztam, és átadtam az ügyet Dósai Imre 

alpolgármester úrnak és kértem, keresse a gazdasági igazgatót, közben visszaérkeztem 

de Dósai úrral még nem tudtam erről beszélni, így nem tudom hol áll az ügy. 

  

 Az orvosi rendelők odatelepítése kapcsán fontos bizonyos kérdéseket tisztázni az 

Önkormányzat és az orvosok között. Kérdés, hogy az Önkormányzat meg akarja-e 

szüntetni azt az elért vívmányt, hogy a háziorvosok és a gyermekorvosok egy helyen 

rendeljenek. Tudjuk milyen sok problémát okozott, amikor orvosaink különböző 

helyeken rendeltek. Óriási vívmány lett, amikor egy helyre lettek telepítve. Kérdés, 

hogy feladja-e az Önkormányzat ezt a helyzetet, hozzájárul-e ahhoz, hogy több helyre 

menjenek ki az orvosok. Fontos dolog még a privatizáció, mely hozzátartozik ahhoz, 

hogy a rendelőknek, eszközöknek, lakásoknak tulajdonosa lehet az orvos, amihez az 

állam különböző hiteleket biztosít. Az elképzelések nem egyformák, vannak olyan 

információk, hogy olcsó áron szeretnék az orvosok megvásárolni az épületet. Ha 



ennyire eltérnek a szándékok, hogy más értéken akarják megvásárolni az épületet, ez is 

függvénye annak, hogy az egész privatizáció hogyan alakul. 

  

 Az orvosok körében volt olyan elképzelés, hogy jó munkát végezni váltott 

műszakban nagyon nehéz. Gazdasági oldala az, hogy ha a mostani közös rendelőben 

dolgoznak, olcsóbb a fenntartása. Azt is tudjuk, hogy az orvosok támogatást kértek az 

Önkormányzattól, ami a mai napon le került napirendről, de ha megnő a rendelők 

száma, megnő a fenntartási költség is, amit nem mindegy, hogy ki finanszíroz. Ezeket a 

kérdéseket feltétlenül tisztázni kell. 

  

 Általános szemlélet az, hogy ha valahová pénzt adnak azt el kell költeni. Ha 

kivisszük az ügyeleti szolgálatot a szülőotthon épületébe, mindenképpen növelni fogja a 

fenntartási költségeket, de ha a megüresedett helyen olyan minőségi feltételeket tudunk 

teremteni, ami  szükséges, és aminek kiadási oldalát biztosítani tudjuk, akkor mégis jó 

lenne, ha ki tudnánk vinni, de a működési oldal minden évben többe fog kerülni. 

  

 Jó ötlet amit Csomor út mondott, viszont a második javaslatban is akkor lenne 

fantázia ha el tudnánk érni, hogy az OMSZ-szal egyeztetve meg tudnánk építeni egy 

mentőállomást jövő év tavaszáig. Kérdés viszont, hogy partner-e ebben az OMSZ. 

Utána kell nézni, hogy a második pontban van-e lehetőség arra, hogy mentőszolgálattal 

egyezkedjünk. Úgy érzem, hogy nem vagyunk annyira a programban, hogy jövőre itt az 

OMSZ mentőállomást építsen. Ha második variáció nem vezet eredményre, akkor az 

első szerinti elképzelést valósítsuk meg. 

  

 Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

  

 Korábban azt szerettük volna, ha a mentőt és az ügyeletet együtt kezeljük. Endre 

Sándor országgyűlési képviselő úr interpellációt nyújtott be Gógl Árpád miniszter 

úrhoz, amire csak ősszel jön a válasz a nyári szünet miatt. A közelmúltban jeleztük 

Endre úrnak, hogy nem lenne szerencsés ha a 7 millió forintot vissza kellene fizetni. A 

Minisztériumban úgy nyilatkoztak, hogy a majsai mentőállomás keretét az OMSZ 

költségvetésébe helyezték, de az OMSZ-nál azt mondták nem tudják, hogy ez az összeg 

erre célra fordítódik vagy másra. Javasolom össze kell hozni egy hármas találkozót, 

ahol jelen lesz az OMSZ, a Minisztérium és az Önkormányzat képviselője. Ezen 

fáradozunk Endre úrral, és úgy tűnik ez a találkozó július hónapban létrejön. Meg kell 

találni az útját, hogy pénz ne vesszen el. Én az első javaslatot támogatom. 

  

 Faludi Tamás képviselő az alábbiakat mondja el: 

  

 Három év óta nem jutottunk még sehová ebben a kérdésben. Hol van az a terv 

aminek alapján építeni szeretnénk, hol van a költségvetés, és a szerződés aminek 

alapján valóban akar jönni az OMSZ Kiskunmajsára. Amíg ezek a dolgok nincsenek 

előttünk, ki az aki mer dönteni? Három éve voltunk az OMSZ Főorvosánál, aki azt 

mondta, hogy lesz Kiskunmajsán mentőállomás, de hogy mikor, azt nem tudta 

megmondani. Akkor volt szó arról, hogy a szakembereik által jóváhagyott felújítási 

tervet készíttessük el, és majd jelzik amikor tudnak jönni.  

 Véleményem szerint vissza kell fizetni a 7 millió forintot, mert amikor tárgyaltunk 

azt mondták, hogy az utolsó határidő június vége. Addig amíg nem közli az OMSZ, 



hogy mikor jön, addig nincs miről beszélnünk. Én nem szavazok meg semmit, mert 

előkészítetlen.  

  

 Valentovics István képviselő hozzáfűzi: 

  

 Úgy látom, mi csak ötletekkel vagyunk tele. Arról még nem beszélt senki, hogy az 

ügyeleti rendszert mennyivel kell az Önkormányzatnak támogatni. Szeretnék már látni 

egy olyan dokumentumot, melyben konkrétan benne van, hogy mit szeretnénk. Egy 

ilyen döntést felelőtlennek tartok. 

  

 Nigrényi László képviselő elmondja: 

  

 A Pénzügyi Bizottság számtalanszor foglalkozott ezzel a kérdéssel, és az én 

emlékezetemben másként áll a dolog. Bizottsági ülésen megfogalmazódott 

egyértelműen, hogy válasszuk külön az OMSZ és az ügyelet kérdését, a pályázaton 

elnyert 7 milliót és a saját erőként biztosítandó 4 milliót. Javasolta Úgy emlékszem az 

fogalmazódott meg, hogy mielőtt a tervezésre sor kerül, a bizonytalan kérdések 

legyenek tisztázva. Például az OMSZ idetelepülése nélkül az ügyelet áthelyezhető-e 

anélkül, hogy a pályázaton elnyert 7 millió forintot vissza kellene adni. Azt mondtuk, 

hogy a pályázó vegye fel a kapcsolatot a Minisztériummal. Sikerült-e a kapcsolat 

felvétel, vagy külön csatornán folyt a tárgyalás? 

  

 Valentovics István képviselő megjegyzi: 

  

 Ha kiírnak egy pályázatot, és le van írva, hogy az OMSZ-hoz társuló azt csak úgy 

kell kivitelezni, mert ha nincs kihez társulni nem vihetem az objektumot a Fő u. 66-ból 

a l7-be. Nincs valaki, aki felvállalná ennek eldöntését? 

  

 Terbe Zoltán képviselő hozzáfűzi: 

  

 Ha nem felelünk meg a pályázati kiírásnak adjuk vissza a pénzt, vagy építsük meg 

az ügyeleti rendszert, közben megkötjük a szerződést az OMSZ-szal és akkor él a 

pályázat a pénz marad. Tudomásom szerint a Minisztérium leírta, hogy a 

költségvetésben benne van a pénz a kiskunmajsai mentőállomás kialakítására, és Solt 

mellett nálunk is meg fog épülni. Nagy esélyünk van arra, hogy az OMSZ-szal 

hónapokon belül megköltjük a szerződést. 

  

 Leány Bejámin képviselő a következőket mondja el: 

  

 Ha valóban úgy szólt a pályázat, hogy az OMSZ-hoz társulva kell az ügyeletet 

kialakítani akkor ennek kellett volna utánajárni az utolsó ülés óta. Ha az ügyeletre fel 

lehetett volna használni a pénzt, ki lehetett volna már alakítani. Bár ez a későbbiek 

folyamán plusz költséget jelentett volna, viszont lett volna egy jól működő rendszer, 

ahová később a mi mentőnk is áttelepülhetett volna. Kérdés, hogy a 7 milliót most 

visszafizessük kamatostól, vagy pedig költsük el, és ha mégsem jogos még magasabb 

kamattal kell visszafizetnünk. Ez a dolog is megérdemelne egy fő felelőst, aki 

figyelemmel kísérné az eseményeket. 

  

 Feró Sándor alpolgármester hozzáfűzi: 



  

 Hol van az a dokumentum, ami a Minisztériumból jött? Ha nincs ilyen papír nem a 

mi hibánkból nem valósul meg a dolog, mert mi biztosítjuk a saját erőt. Úgy érzem 

valami a háttérben tartja ezeket a papírokat és nem történik semmi. 

  

 Terbe Zoltán képviselő jelzi, hogy minisztériumi levél Dósai alpolgármester úrnál 

van. 

  

 Faludi Tamás képviselő elmondja: 

  

 Le kellett volna elénk tenni az OMSZ pecsétes papírját, hogy jön-e Majsára. Vagy 

amennyiben nem az OMSZ-szal együtt valósítjuk meg a beruházást vissza kell-e fizetni 

a pénzt, vagy nem. Nem hiszem, hogy nincs a Minisztériumban olyan személy, aki ezt 

meg tudná mondani. 

  

 Farkas Zoltán képviselő az alábbiakat mondja el: 

  

 Többen utaltak arra, hogy ki a felelős mindezekért. Ha mindenki fő állásban annyit 

foglalkozott volna ezzel a témával, mint Dósai Imre alpolgármester úr, nem itt tartana 

az ügy. Mi sokszor vitatkoztunk bizottsági üléseken, hogy egy-egy mondat jogilag mit 

jelent, de van az Önkormányzatnak fő állású jogásza, és úgy érzem nem képviseli az 

Önkormányzatot jogi kérdésekben. Nem a mi dolgunk eldönteni, hogy elkölthetjük-e a 

pénzt vagy nem. 

  

 Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 

  

 Dósai úrnak megvolt ahhoz a joga, hogy felkeresse a jogászokat és kikérje a 

véleményüket. A felelősséget elhárítani nem lehet. 

  

 Kolompár Orbán képviselő elmondja: 

  

 Amikor a Városgazdálkodási Intézmény benyújtotta a pályázatot a Családügyi 

Minisztériumba az OMSZ-nak szándéknyilatkozatot kellett volna adni a Minisztérium 

felé, hogy meg kívánja építeni a mentőállomást Kiskunmajsán. E nélkül a pályázatunk 

nem nyert volna. Ez a pályázat szorosan kapcsolódik az OMSZ létesítéséhez. Amikor az 

OMSZ a vállalt kötelezettségének nem tesz eleget, mi viszont a pályázatban vállalt 

kötelezettségünknek eleget teszünk és megépítjük az ügyeleti rendszert, mi nem 

lehetünk felelősek azért ha nem jön az OMSZ. Véleményem szerint nem kell 

visszafizetni a pénzt. 

  

 Valentovics István képviselő hozzáfűzi: 

  

 Véleményem szerint Lantos úr nagyon jól tudta mit adott be a Minisztériumba, és 

ezért neki kell vállalni a felelősséget. Az a probléma, hogy beruházási célú fedezet nem 

áll rendelkezésre. 

  

 Dr. Csávolszki László jegyző az alábbiakat mondja el: 

  



 Az elmúlt testületi ülésen Dósai úr több dokumentumból olvasott fel, amiből azt 

lehetett leszűrni, hogy összefüggés van az OMSZ és az ügyeleti szolgálat között. Nem 

tudom elképzelni, hogy időbeli eltérés miatt vissza kelljen fizetni a pénzt még akkor 

sem ah jövő év végére készül el az objektum. Mindenki tudja, hogy a mentőszolgálat 

létrehozása tervezve van. A véleménykülönbség abból adódik, hogy mikor készül el. 

Nem ártana az OMSZ felsőbb vezetőitől megkérdezni, hogy ha mi segítenénk abban, 

hogy előbb elkészüljön a mentőszolgálat, hogyan állnának a finanszírozás kérdéséhez? 

Ha egy évvel előbb lesz kész az ügyelet, mint a mentőszolgálat, nem tudom elképzelni, 

hogy egy éves eltolódás miatt vissza kelljen fizetni a pénzt. 

  

 Mi 80 százalékot kaptunk e célra és ennek 20 százalékát – ami szűk 2 millió forint 

– nekünk kell mellé tenni. Az a kérdés, hogy ennyiből megvalósítható-e az elképzelés? 

Ha mi 8-9 millióból hozzuk létre a szolgálatot kérdés, mekkora színvonalbeli esést 

jelent. El kell indulni abba az irányba, hogy létrehozzuk az ügyeletet, és a mentő 

bármikor várható. A két dolgot együtt kell megterveztetni. A dokumentumokból 75 

százalékos esélyt adok annak, ha mi a pályázatban írtakat megcsináljuk, az OMSZ 

pedig csúszik, ez nem a mi hibánk. 

  

 Valentovics István képviselő kérdezi: 

  

 Mit jelent az, hogy jobb színvonalon lehet megépíteni az ügyeletet? Véleményem 

szerint a jelenleginél csak jobbat lehet készíteni, erre pedig 15 millió sem elegendő. 

  

  

  

  

 Nigrényi László képviselő a következőket mondja el: 

  

 Ha most nem tudunk dönteni abban foglalunk állást, hogy a 7 milliót visszafizetjük. 

Elhangzott, hogy a tervezéstől a szakahatósági engedélyek megkérése hónapokat vesz 

igénybe, és ha most sem tudunk dönteni, felesleges volt a vita. A magam részéről az 

első javaslattal értek egyet, és azt javasolom a képviselő-testületnek is elfogadni. Lehet, 

hogy vissza kell fizetni a 7 milliót, de ez az épület át lesz alakítva, fel lesz újítva és 

Kiskunmajsán marad és azt a célt szolgálja amiért megtörtént a felújítás. Javasolom 

induljon el a tervezési munka. 

  

 Faludi Tamás képviselő hozzáfűzi: 

  

 Nemcsak az épület marad Majsán, hanem a hitel is. A tervet már most kellett volna 

látnunk, hogy milyen színvonalú ügyeleti rendszer alakul ki. Ha valóban úgy van ahogy 

Orbán mondta, hogy a nyilatkozat a Minisztériumban van, akkor könnyű lesz szavazni. 

Kérem, hogy készüljön egy vázlatos terv, egy költségvetés és a szünet utáni első ülésen 

kerüljön elénk. Induljon a munka és ha 2-3 millióval többe kerül a városnak, lépjünk 

vissza. Ha mindenképpen ki akarjuk költöztetni az ügyeletet, csak a jelenleginél 

színvonalasabb körülmények közé tegyük. 

  

 A vitát lezárva Polgármester a következőket mondja el: 

  



 A hozzászólásokból látszik, hogy az első javaslat a legkedvezőbb, ezért kérem a 

képviselő-testületet, aki egyetért Jegyző úr által részletesen elmondottakkal és azzal, 

hogy induljon a tervezési munka és szünet utáni első ülésre ez elénk kerüljön, 

kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a szülőotthon 

hasznosításáról szóló előterjesztést 12 szavazattal – ellenszavazat nélkül, 3 

tartózkodással – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 176/2000. sz. határozat 

 Szülőotthon hasznosítására javaslat 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város önkormányzatának képviselő-testülete egyetért 

azzal, hogy a központi orvosi ügyelet a szülőotthon lapos tetős 

épületében kerül kialakításra a pályázó által elnyert 7.000.000,- 

forintból, illetve az Önkormányzat által biztosított 20 százalékos saját 

erőből. A központi orvosi ügyelet mellé társuló mentőállomás részére 

a főépület melletti korábbi határozatunkban már e célra felajánlott 

terület szolgál. 

  

 Felhatalmazást kap a Polgármester, hogy a központi orvosi ügyelet 

új helyen való kialakítására a szükséges intézkedéseket megtegye. A 

jövőbeni ügyelet és mentőszolgálati együttműködés érdekében az 

OMSZ-szal a szükséges mértékig egyeztessen. A feladat 

végrehajtásáról az Önkormányzatot folyamatosan tájékoztassa. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. augusztus 30. /az első tájékoztatásra / 

  

 10./ N a p i r e n d 

  

  E g y e b e k 

  

a) Kisebbségi önkormányzati iroda ideiglenes elhelyezése 

  

 Előadó: Kolompár Orbán Kisebbségi Önkormányzat elnöke 

  

 /Szóbeli előterjesztés/ 

  

 Kolompár Orbán Kisebbségi Önkormányzat elnöke a következő 

előterjesztést teszi: 

  

 Már jeleztem korábbi testületi ülésen, hogy a nyár folyamán – július 20-tól - 

a kisebbségi önkormányzati irodaház felújítása megkezdődik. Bizottsági ülésen 

elmondtam, hogy az iroda működéséhez átmenetileg irodahelyiségre lesz 

szükségünk, melyet az Önkormányzat kell, hogy biztosítson. Kérem, hogy 3 



hónapra a működéshez biztosítsa az Önkormányzat a régi posta épületében lévő 

önkormányzati tulajdonú helyiséget e célra, mely korábban ügyvédi iroda volt. 

  

 Polgármester kéri a jelenlévőket, hogy kérdéseiket, észrevételeiket tegyék 

meg. 

  

 Dr. Csávolszki László jegyző elmondja: 

  

 Mivel bérleti díjról nem volt szó, a Kisebbségi Önkormányzat lakható 

állapotban kapja meg a helyiséget és ugyanilyen állapotban kell, hogy visszaadja A 

lakható állapotban való átadásról a Városgazdálkodási Intézmény gondoskodik. 

  

 Ezt követően Polgármester kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy július 20-tól 

három hónapon át a Kisebbségi Önkormányzat ideiglenes használatba kapja a 

Bajcsy u. 7. szám alatti önkormányzati ingatlant ügyfélfogadás céljára, amíg a Fő 

u. 130. szám alatti ingatlan felújítása megtörténik, kézfeltartással szavazzon. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Kisebbségi Önkormányzat 

irodahelyiségének elhelyezéséről szóló előterjesztést 12 szavazattal – ellenszavazat nélkül, 

3 tartózkodással – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 177/2000. sz. határozat 

 Kisebbségi önkormányzati iroda 

 ideiglenes elhelyezése 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a 

Kisebbségi Önkormányzat ideiglenes elhelyezési igényét a napirend 

kapcsán elhangzottakra figyelemmel a Bajcsy-Zsilinszky u. 7. szám 

alatti önkormányzati tulajdonú 1999-ben vásárolt irodahelyiségben 

biztosítja. Az elhelyezés 2000. július 20-tól három hónapon át áll a 

Kisebbségi Önkormányzat rendelkezésére ellenszolgáltatás nélkül. 

  

 Megbízza a Városgazdálkodási Intézményt, hogy a helyiséget 

lakható állapotban adja át és lakható állapotban vegye vissza. Erre 

vonatkozó megállapodás aláírására a Polgármester kap felhatalmazást. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester 

            Lantos György Intézményvezető 

 Határidő: 2000. július 20. 

  

b) Óvoda nyári zárva tartása 

  

 Előadó:Kiss Károly polgármester 

  

 /Szóbeli előterjesztés / 

  



 Kiss Károly polgármester a következőket mondja el: 

  

 A Napsugár Óvoda vezetője azzal a kéréssel fordult a képviselő-testülethez, 

hogy az intézmény nyári zárva tartását engedélyezze az alábbi időpontokban:  

  

 Fő u. 111.   júlis 3-tól július 28-ig 

 Bajcsy u. 14. A-B épület június 19-től július 15-ig 

   C     épület július 24-től augusztus 18-ig 

 bodoglári óvoda  június 13-tól augusztus 18-ig. 

  

 Az intézmények zárva tartása a szülőkkel egyeztetve lett. 

  

 Kérem, hogy véleményüket javaslataikat mondják el. 

  

 Az előterjesztéssel kapcsolatosan hozzászólás nincs. 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az óvodák nyári zárva 

tartásáról szóló előterjesztés 13 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 

elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

  

 178/2000. sz. határozat 

 Óvodák nyári zárva tartása 

  

 H a t á r o z a t 

  

 Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 

engedélyezi, hogy a Napsugár Óvoda három egysége a nyári időszakban 

az alábbiak szerint zárva tartson: 

  

   Fő u. 111.   július    3  -  28-ig 

   Bajcsy u. 14. A-B épület június 19  -  július 15-ig 

     C épület július  24  -  aug.   18-ig 

   Bodoglár   június 13  -  aug.   18-ig 

  

  

  

 A nyitva tartás a szülőkkel egyeztetve történik. 

  

 Felelős: Kiss Károly polgármester  

 Határidő: 2000. június 30. az értesítésre 

  

c) Tájékoztató az Ipari Park-kal kapcsoltosan 

  

 Előadó: Dr. Csávolszki László jegyző 

  

 /Szóbeli előterjesztés / 

  

 Dr. Csávolszki László jegyző a következő tájékoztatást adja: 



  

 Ötnapos programon vettünk részt Észak-Olaszországban, ahol az Ipari Park-

ok működését tanulmányoztuk, illetve ismereteket szereztünk. A tanulmányút 

legnagyobb hasznát abban látom, hogy olyan magyar szakemberekkel teremtettem 

kapcsolatot, akiket majd fel tudok keresni e témával kapcsolatosan. Ezek az 

emberek már produkáltak, betelt az Ipari Park-juk, és újabb területek 

kialakításában gondolkodnak. Igen sok ismeretet szereztünk abból, hogyan lehet 

betelepíteni az Ipari Park-ot. A betelepítésnél nagyon fontos a jó feltétel és a jó 

kapcsolat, melyek irányába még sokat kell tenni. 

 Ha mi hozzákezdünk az Ipari Park-hoz csak félmegoldás lesz, hiszen 

szennyvíz nélkül csak korlátozott tevékenységű vállalkozásokat tudunk fogadni. 

  

 Nagyon sokat jelent a politikai és gazdasági kapcsolat. Ezeket a 

kapcsolatokat próbáltam megismerni, és úgy vélem, hogy néhány irányban 

segítenek a kapcsolat felvételek, de legfelsőbb szinten kell találnunk olyan 

támogatókat, akik közvetlen kapcsolatban vannak a hazai eredmények 

odaítélésében, és a külföldről helyet keresőket illetően. Ha fél évvel korábban 

sikerült volna kapcsolatot találni, akkor már találtunk volna pár száz fős olyan 

befektetőt, akinek nincs komolyabb szennyvíz kibocsátása. 

  

 Az olaszországi területről is azt érzékeltem, hogy nagyon fontos a jó 

kapcsolat és a dolgok megfelelő színben történő feltüntetése. Triest környékén volt 

a programunk, ahol elmondták, hogy 18 százalékos volt a munkanélküliség és 

ehhez milyen Uniós támogatásokat kapnak. Látogatást tettünk 70-80 km-rel 

távolabbi településen, ahol óriási beruházások folynak, sok munkahely teremtés 

van folyamatban, ahol viszont nincs munkaerő. Azt a következtetést vontuk le, 

hogy ez volt a dolog ügyes bemutatása az Unió felé. Nagyon fontos a munkaerő 

kérdése, hogyan lehet egy viszonylag képzetlen nagy létszámú munkaerőt 

foglalkoztatni.  Az olaszok azt fogalmazták meg, hogy a munkaerő átképezhető, 

formálható, csak úgy kell az ipartelepítést és a munkaerő felkészítését ütemezni, 

hogy amikor a beruházások készen vannak, ezzel egyidejűleg a munkaerő 

felkészítéséről is gondoskodni kell.  

 Elmondták, ha ilyen irányba halad a magyar gazdaság növekedése, előbb-

utóbb Kiskunmajsa méretű települések is kedvezőbb pozícióba kerülnek. 

  

 Nekünk úgy érzem a mezőgazdaság, az Ipari Park és az idegenforgalom 

irányába kell elmozdulni. Ha eljutunk arra a mezőgazdasági termelési színvonalra 

– akár az Unión belül, akár magunk – akkor a lakosság foglalkoztatása nagyobb 

gond lesz, mint a mai. 

  

  

 Azokkal a szakemberekkel akikkel együtt voltam és sikerült bizonyos szintű 

kapcsolatot kialakítani, szakmai segítésükre számíthatunk, azt viszont nem tudni 

ki, milyen politikai kapcsolattal rendelkezik, ami szintén nagyon fontos. Amit 

elvárnak akkor tudjuk megtenni, ha meglesznek azok a gyümölcsöző kapcsolatok, 

amelyek rásegítenek. 

  

 A tájékoztatást a képviselő-testület tudomásul veszi. 

  



  

d) Szennyvízprogram teljes megvalósításának előkészítése 

 

Előadó: Dr. Csávolszki László jegyző 

 

/Szóbeli előterjesztés. / 

 

Dr. Csávolszki László jegyző a következőket mondja el: 

 

Az eddigi pályázataink nem voltak eredményesek, nem tudtunk olyan támogatáshoz 

jutni, amely a szennyvíztisztító mű és a hiányzó szennyvízcsatorna hálózat megépítését 

lehetővé tenné. 

 

A jövő évi pályázatokra figyelemmel, felmerült annak szükségessége, hogy 

átdolgozzuk erre irányuló terveinket, és akár Kiskunmajsa önállóan, akár a 

szomszédtelepülések valamelyikével együtt pályázzon. Amennyiben új 

információnk lesz arra vonatkozóan, melyik pályázati lehetőség a kedvezőbb, 

kapjon felhatalmazást a  Polgármester, hogy a szükséges előkészületekről, 

átdolgozásokról intézkedhessen, és ne legyen határidő túllépés kizáró ok, a pályázat 

során. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly 

polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a  Jegyző által elmondottakkal, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szennyvízprogram teljes 

megvalósításának előkészítésével kapcsolatos előterjesztést  15 szavazattal – ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül – elfogadja, és az alábbi határozatot hozza. 

 

179/2000. sz. határozat 

 

Szennyvízprogram teljes meg- 

valósításának előkészítése 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a  

Polgármestert, amennyiben szükségessé válik, intézkedést tegyen a 

szennyvízprogram megvalósítása érdekében, akár a tervek átdolgozására, akár 

más előkészületi munkák megtételére. 

 

 

 

 

Erről a soron következő testületi ülésen adjon tájékoztatást. 

 

 

Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

Határidő: 2000. augusztus 30. 



 

 

e) Volt laktanya hasznosításáról 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

/Szóbeli előterjesztés. / 

 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja el: 

 

Az Euro-Pegazus Kft-től keresték meg az önkormányzatot, a volt laktanya hasznosítása 

céljából. 

 

/Az Euro-Pegazus Kft-től érkezett fax mellékelve a jegyzőkönyvhöz./ 

 

Javasolom,  a testület bízzon meg azzal, hogy a következő testületi ülésig tárgyalásokat 

folytassak ezen cég képviselőjével, és megtekintsem a referencia munkáikat. Kérem a 

képviselőket, aki az elhangzottakkal egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a volt laktanya hasznosításáról 

szóló javaslatot  15 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és az 

alábbi határozatot hozza. 

 

 

180/2000. sz. határozat 

Volt laktanya hasznosításáról 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal,  

hogy a volt laktanya hasznosításáról az Euro-Pegazus Kft képviselőjével, a  

Polgármester tárgyalásokat folytasson. Amennyiben a tárgyalás eredményes, a 

szükséges előterjesztést tegye meg figyelemmel a szervezet referenciáira is.  

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

 

Határidő: 2000. augusztus 30. 

 

 

 

 

  

  

 Polgármester a napirendek lezárása után kéri, akinek külön kérdése, bejelenteni valója 

van, azt tegye meg: 

  

 Feró Sándor alpolgármester kéri: 

  



 A város központjában egy személy zaklatja az embereket, különböző trükkökkel pénzt 

kér. Ennek megszüntetésére valamint tenni kellene, ez egy lealacsonyító jelenség. Kérem, 

hogy az illetékes hatóság tegyen valamit. 

  

 Dr.Csávolszki László elmondja: 

  

 Az jelenség megszüntetésére a Rendőrséggel felvesszük a kapcsolatot. 

  

 Mivel több kérdés, bejelenteni való nincs, Polgármester megköszöni a megjelentést, 

az ülést 17 órakor bezárja. 

  

  

  

 K.m.f. 

  

  

  

  

  

    Kiss Károly    Dr. Csávolszki László 

    polgármester     jegyző 

 

 

 

c) Szennyvízprogram teljes megvalósításának előkészítése 

 

Előadó: Dr. Csávolszki László jegyző 

 

/Szóbeli előterjesztés. / 

 

Dr. Csávolszki László jegyző a következőket mondja el: 

 

Az eddigi pályázataink nem voltak eredményesek, nem tudtunk olyan támogatáshoz 

jutni, amely a szennyvíztisztítómű és a hiányzó szennyvízcsatorna hálózat megépítését 

lehetővé tenné. 

 

A jövő évi pályázatokra figyelemmel, felmerült annak szükségessége, hogy átdolgozzuk 

erre irányuló terveinket, és akár Kiskunmajsa önállóan, akár a szomszédtelepülések 

valamelyikével együtt pályázzon. Amennyiben új információnk lesz arra vonatkozóan, 

melyik pályázati lehetőség a kedvezőbb, kapjon felhatalmazást a  Polgármester, hogy a 

szükséges előkészületekről, átdolgozásokról intézkedhessen, és ne legyen határidő 

túllépés kizáró ok, a pályázat során. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly 

polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a  Jegyző által elmondottakkal, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

 



Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szennyvízprogram teljes 

megvalósításának előkészítésével kapcsolatos előterjesztést  15 szavazattal – ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül – elfogadja, és az alábbi határozatot hozza. 

 

 

   /2000. sz. határozat 

 

Szennyvízprogram teljes meg- 

valósításának előkészítése 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a  

Polgármestert, amennyiben szükségessé válik, intézkedést tegyen a 

szennyvízprogram megvalósítása érdekében, akár a tervek átdolgozására, akár 

más előkészületi munkák megtételére. 

 

Erről a soron következő testületi ülésen adjon tájékoztatást. 

 

 

Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

Határidő: 2000. augusztus 30. 

 

 

 

 

d) Volt laktanya hasznosításáról 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

/Szóbeli előterjesztés. / 

 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja el: 

 

Az Euro-Pegazus Kft-től keresték meg az önkormányzatot, a volt laktanya hasznosítása 

céljából. 

 

/Az Euro-Pegazus Kft-től érkezett fax mellékelve a jegyzőkönyvhöz./ 

 

Javasolom,  a testület bízzon meg azzal, hogy a következő testületi ülésig tárgyalásokat 

folytassak ezen cég képviselőjével, és megtekintsem a referencia munkáikat. Kérem a 

képviselőket, aki az elhangzottakkal egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a volt laktanya hasznosításáról 

szóló javaslatot  15 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és az 

alábbi határozatot hozza. 

 

   /2000. sz. határozat 

Volt laktanya hasznosításáról 



 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal,  

hogy a volt laktanya hasznosításáról az Euro-Pegazus Kft képviselőjével, a  

Polgármester tárgyalásokat folytasson. Amennyiben a tárgyalás eredményes, a 

szükséges előterjesztést tegye meg. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2000. augusztus 30. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly polgármester megköszöni a 

képviselők megjelenését, és az ülést bezárja 17 órakor. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 

 

                                 Kiss  Károly                                       Dr. Csávolszki László 

                                polgármester                                                  j e g y z ő 


